
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 9 

IX Posiedzenie w dniu 30 maja 2019  

Obrady rozpoczęto 30 maja 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:18 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych – lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Wojciech Adamczewski 

3. Włodzimierz Drótkowski 

4. Sławomir Grzelczyk 

5. Anna Jaworska 

6. Gabriela Kasperska 

7. Wiesław Kasperski 

8. Rafał Klem 

9. Krzysztof Łączny 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 
Przewodniczący Rady przywitał zebranych. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych – 

Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. 

 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Porządek sesji został radnym przesłany w terminie i nie ma obowiązku odczytywania go. 

Przewodniczący przekazał, że do Biura Rady zostało złożone pismo o wprowadzenie do 

porządku obrad autopoprawek do uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Śmigiel na 

2019 rok.  

30 maja 2019 r. wpłynęło też pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania oraz wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Śmigiel. 



Projekt uchwały przedstawiła Danuta Szczepaniak – Kierownik Wydziału Organizacyjnego. 

Projekt uchwały został wycofany z obrad ostatniej sesji i podjęto pracę nad wprowadzeniem 

zmian. Zostały wypracowane zmiany dotyczące dodatku motywacyjnego, który miałby 

wynosić od 5 -15%, zmieniono w stosunku do poprzedniego projektu warunki jakie należy 

spełnić by otrzymać dodatek motywacyjny, zmieniono dolne granice dodatku funkcyjnego. 

Podjęcie uchwały dotyczące wynagradzania nauczycieli leży w kompetencji Rady Miejskiej. 

Uchwała ta jest opiniowana przez związki zawodowe. Oba związki działające na terenie 

naszej gminy zaopiniowały projekt pozytywnie. 

Do przedstawionego projektu uchwały pytań nie było. Przewodniczący poinformował, że 

sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym. Aby zmienić  

porządek sesji obowiązkowa jest bezwzględna ilość głosów ustawowego składu Rady, co w 

przypadku tej Rady wynosi 8 głosów. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość 

stawek i szczegółowe warunki przyznawania oraz wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie. Projekt został 

zapisany w pkt. 11, ppkt. 7.  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Przedstawienie porządku sesji (ze zmianami). 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 



Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady. 

 

Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji i jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 
 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu za rok 2018. 
 

Sprawozdanie przedstawiła Barbara Kuderska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Śmiglu. Opowiedziała o najważniejszych kierunkach działania OPS to praca socjalna z 

osobami i rodzinami znajdującymi się w trudnej sytuacji w tym udzielanie zasiłków z pomocy 

społecznej, usługi opiekuńcze u osób które wymagają pielęgnacji, pomoc rodzicom w 

wypełnianiu ich obowiązków opiekuńczo – wychowawczych, koordynacja działań służb w 



zakresie pomocy osobom doznającym przemocy w rodzinie, ralizacja różnego rodzaju 

świadczeń dających zabezpieczenie rodzinie: zasiłki rodzinne, pielęgnacyjne, 500+, 

aktywizacja środowisk zagrożonych wykluczeniem społecznym. Nowym świadczeniem, które 

zostało zrealizowane w 2018 r. jest świadczenie „Dobry start” . Przystąpili do programu 

„Opieka 75+”. Następnie został przedstawiony poziom zatrudnienia w OPS. W 2018 r. uległa 

obniżeniu liczba osób korzystających z pomocy społecznej. W rodzinach pomocą zostało 

objętych 5,04% mieszkańców gminy i ciągle spada. Nadal przyczynami uzyskiwania 

świadczeń jest długotrwała ciężka choroba, ubóstwo, bezrobocie, problemy alkoholowe. 

Ogółem wydatki na świadczenia z pomocy społecznej się obniżają. Wydatki wrosły w 

działach na Domy Pomocy Społecznej, usługi opiekuńcze i delikatnie na dożywiane. 

Stwierdziła, że sytuacja materialna rodzin poprawia się w związku z tym wydatki są też 

mniejsze. Zasiłki celowe w największej mierze są kierowane na żywność, następnie opał i 

usługi opiekuńcze. Następnie zostały przedstawione wydatki na poszczególne działy. Spada 

liczba osób korzystających ze świadczeń rodzinnych zależnych od dochodów a delikatnie 

wzrasta liczba osób korzystających ze świadczeń dotyczących niepełnosprawności. Pani 

Kierownik przedstawiła też ile wynosi budżet OPS w Śmiglu. Ile wynoszą dotacje i wpływy z 

budżetu gminy oraz podział na poszczególne koszty i świadczenia. Ośrodek Pomocy 

Społecznej jest też wytypowany do wspierania rodzin w oparciu o ustawę o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej. W ramach tego prowadzono poradnictwo 

specjalistyczne psychologa i prawnika. Zostały zorganizowane prace społeczne użyteczne dla 

osób bezrobotnych, korzystających z pomocy społecznej. Zorganizowano spotkania 

okolicznościowe dla najuboższych. Wspólnie ze Stowarzyszeniem „Światło Nadziei” 

pozyskano żywność z Banku Żywności dla podopiecznych. Prowadzono grupę wsparcia dla 

kobiet przeżywających trudności w rodzinie. Realizowane jest też zadanie związane z 

wydawaniem Kart Dużej Rodziny oraz razem z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w 

Kościanie projekt „Tęcza”. Dodatkowo została podjęta współpraca z firmą szkoleniową do 

projektu Aktywni zawodowo, który umożliwiał pozyskanie nowych kwalifikacji 

zawodowych. Na tym zakończyła wypowiedź. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Przewodniczący przekazał, że sprawozdanie zostało też omówione na Komisji Spraw 

Społecznych. 

Rady Wojciech Adamczewski zapytał co robi OPS w przypadku osób, które mogłyby 

pracować a nie chcą, ponieważ uzyskują środki z pomocy społecznej. 

Pani Barbara Kuderska przyznała rację Panu Radnemu, że w odczuciu Ośrodka ta osoba 

mogłyby pracować zawodowo i stanowi ona dla nich trudność. Przedstawiają możliwość 

zmiany swojej sytuacji poprzez przebranżowienie się. Podjęli współpracę z Hufcem Pracy w 

Kościanie, który ma szeroką ofertę szkoleń zawodowych. Jednak jeśli dana osoba nadal nie 

wykazuje współpracy to otrzymuje mniejszą pomoc, także finansową. W przypadku osób, 

które mają na swoim utrzymaniu dzieci nadal otrzymują pomoc, ponieważ Ośrodek ma 

świadomość, że brak pomocy może być ze szkodą dla osób, które są na utrzymaniu. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał także o to czy są osoby, które krępują się i wstydzą 

prosić o pomoc i co wtedy Ośrodek może zrobić. Zauważył, że w szkole są dzieci, które 

potrzebowałyby pomocy w rodzinie i czy można zgłosić do OPS takie osoby. 



Pani Kierownik stwierdziła, że najczęściej jest tak, że taka potrzeba jest zgłaszana przez 

samych zainteresowanych. Nie ma takiego mechanizmu, który pozwalałby poszukiwać osób 

w trudnej sytuacji. Jeśli jest taka wiadomość, nawet na gruncie prywatnym, że jest osoba 

potrzebująca wsparcia natychmiast reagują i kontaktują się z potrzebującą rodziną. Dodała 

też, że kiedyś była ogromna różnica pomiędzy osobami korzystającymi z pomocy Ośrodka a 

tymi, którzy nie korzystają. Teraz ta granica już się zaciera. Zaapelowała też do obecnych, że 

jeśli znają takie osoby, które potrzebują pomocy powinni je zgłaszać do Ośrodka. 

Więcej pytań nie było.  

 

Głosowano w sprawie: 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu za rok 2018. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

8. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018. 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2018 rok przedstawiła Pani Barbara Kuderska. 

Zwróciła uwagę, że taki dokument jest robiony na podstawie istniejących narzędzi i 

większość danych zawartych w ocenie jest zaciągniętych z wcześniejszych sprawozdań 

resortowych a Ośrodek wprowadza tylko niektóre informacje. Ośrodek Pomocy Społecznej 

przygotowuje ocenę w oparciu o infrastrukturę, kadrę, nakłady finansowe ponoszone na 

zadania pomocy społecznej, realizowane świadczenia. Na podstawie takiej oceny powinien 

być ustalony budżet na następny rok. Omówiła sytuację demograficzną i społeczną. Liczba 

mieszkańców gminy nie ulega znaczącej zmianie. Prognozy wskazują na zmianę struktury 

wiekowej mieszkańców, widoczna jest poprawa na rynku pracy, zmniejsza się też liczba 

mieszkań komunalnych. Poprawia się sytuacja w opiece nad dziećmi w wieku 

przedszkolnym. Bogata oferta dla dzieci w zajęciach sportowych. Nie ma instytucji takich jak 

opiekun dzienny i hospicjum dla osób przewlekle chorych. Zmienia się  struktura 

gospodarstw domowych. W większej mierze korzystają gospodarstwa jednoosobowe. Jest 

najniższy od lat odsetek osób objętych pomocą społeczną. Przeważnie jest to pomoc 

pieniężna. Zmniejsza się też liczba osób korzystających z pomocy długotrwałej. Najczęstszą 

przyczyną pomocy jest choroba, ubóstwo i niepełnosprawność. Coraz mniej jest też osób 

bezrobotnych. Największe wydatki są na świadczenia wychowawcze, zasiłki rodzinne z 

dodatkami i zasiłki pielęgnacyjne. Zadania OPS realizowane z ustawy według wartości to 

usługi opiekuńcze, zasiłki stałe, celowe i koszty Domów Pomocy Społecznej. Jeśli chodzi o 

zasoby instytucjonalne pomocy społecznej inne niż OPS to Gminny Punkt Wsparcia Rodziny, 



punkt konsultacyjny Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i Grupa Wsparcia 

działająca przy Ośrodku Pomocy Społecznej. Jest też porozumienie ze schroniskiem dla osób 

bezdomnych. Są też porozumienia z innymi gminami w zakresie Środowiskowych Domów 

Pomocy Społecznej, gdzie kierowane są osoby z problemami psychicznymi. Kadra OPS ma 

odpowiednie wykształcenie i odpowiedni wskaźnik liczby pracowników socjalnych. 

Przedstawiła koszty prowadzenia i utrzymania OPS. Następnie przekazała jakie były 

realizowane projekty i dla jakich Organizacji Pozarządowych udzieliła dotacji. Stwierdziła, że 

jest potrzeba utworzenia placówki pobytu dziennego dla Seniorów, mieszkania dla osób 

niepełnosprawnych, które wymagają wsparcia, wdrożenie programu Pomocy 

Wytchnieniowej, dostosowanie zatrudnienia i pomieszczeń do stale zwiększających się zadań 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Na tym podziękowała i zakończyła wypowiedź. 

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej była omawiana na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych. 

Pytań nie było. 

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

 

Sprawozdanie przedstawił Pan Michał Majer – Zastępca Kierownika Wydziału 

Organizacyjnego. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi Gminy Śmigiel na 

rok 2018 zakładał organizację siedmiu form współpracy na kwotę 63 000,00 zł. Ostatecznie 

zrealizowano 5 z nich i wydatkowano 59 600,00 zł. Pierwszy program współpracy to otwarty 

konkurs ofert oraz zadania w trybie pozakonkursowym. Zlecono realizację 21 zadań, z czego 

odbyło się 20. A jedno, którym był rajd rowerowy nie odbył się ze względów niekorzystnych 

warunków pogodowych. Organizacja zwróciła kwotę dotacji w pełnej wysokości. Natomiast 

pozostałe zadania zostały zrealizowane w zakresie polityki społecznej, kultury, rozwoju i 

upowszechniania kultury fizycznej, turystyki i ekologii zwierząt. Kolejną formą była 

realizacja wspólnych projektów i inicjatyw na rzecz społeczności lokalnej, m.in. 

współorganizacja Imienin Wiatraków. Kolejna forma to współdziałanie w pozyskiwaniu 

środków finansowych z innych źródeł, w szczególności z funduszy Unii Europejskiej, 

doradztwa i udzielania pomocy merytorycznej organizacjom pozarządowym. Następnie 

popularyzacja działalności organizacji pozarządowych w mediach i na stronach internetowych 

gminy oraz konsultacje programu współpracy. Dwa punkty, które nie zostały zrealizowane: 

udział przedstawicieli organizacji pozarządowych w opiniowaniu ofert w ramach konkursów 

ofert - ponieważ przedstawiciel organizacji nie może być członkiem komisji, w której dana 

organizacja ubiega się o dotację oraz umowy partnerstwa i o wykonanie inicjatywy lokalnej - 

z uwagi na brak zainteresowania takim rozwiązaniem.  

Sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych. 

Pytań nie było. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 



 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2018. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

10. Zapytania sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

 

Nie było zapytań. 

 

Przewodniczący o godz. 16:47 ogłosił 10 min. przerwy. 

Obrady wznowiono w niezmienionym składzie. 

 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019 (załącznik nr 8 do protokołu), 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski, i wyjaśnił, że ulega 

zmianie plan dochodów i wydatków. Wszyscy radni otrzymali autopoprawki i projekt 

uchwały został omówiony łącznie z autopoprawkami. Dodał, że zgodnie z obietnicami są 

plany wykupu obligacji. Ustawa o finansach publicznych i Wieloletnia Prognoza Finansowa 

niestety nie pozwala spłacić tych zobowiązań i w związku z tym zostało wystosowane 

zapytanie do RIO czy tą dotację można wyłączyć spod wskaźnika.  

1. Dochody  

a) Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie dochodów 

o kwotę 828.237,45 zł w związku z otrzymaną z Urzędu Marszałkowskiego w 

Poznaniu dotacją za realizację zadania: „Śmigiel - Modernizacja energetyczna 

budynków użyteczności publicznej w Śmiglu (Centrum Kultury i Szkoły 

Podstawowej, Gimnazjum wraz z salą gimnastyczną)”. Kwota dotacji: 3.588.237,45 

zł. Pozostała kwota dotacji (2.760.000 zł) zostanie przeznaczona na wcześniejszą 

spłatę zobowiązań. 

b) Rozdział 75023 – Urzędy gmin – zwiększenie o kwotę 3.000 zł na w związku  

z aktualizacją wykonanych dochodów. 



c) Rozdział 75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków  

i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i opłat lokalnych 

od osób fizycznych – zwiększenie o kwotę 211.580,55 zł w związku z aktualizacją 

wykonanych dochodów. 

d) Rozdział 75801 – Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego – zmniejszenie kwoty subwencji o 89.470,00 zł zgodnie z pismem 

Ministra Finansów. 

e) Rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe – zwiększenie o kwotę 350 zł w 

związku z aktualizacją wykonanych dochodów. 

f) Rozdział 80101- Szkoły podstawowe – zwiększenie o kwotę 4.000,00 zł zgodnie  

z pisemna dyspozycją Wojewody Wielkopolskiego – dotacja na realizację programu: 

„Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa”. 

g) Rozdział 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych oraz rozdział 

80104 – Przedszkola – zwiększenie o kwotę 700.097,00 zł zgodnie z pisemną 

dyspozycją Wojewody Wielkopolskiego – realizacja zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w roku 2019. 

h) Rozdział 85513 – Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane przez osoby 

pobierające niektóre świadczenia rodzinne, zgodnie z przepisami ustawy  

o świadczeniach rodzinnych oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów, zgodnie 

z przepisami ustawy z dnia 4 kwietnia 2014 r. o ustaleniu i wypłacie zasiłków dla 

opiekunów – zwiększenie dochodów o kwotę 1.400,00 na wniosek kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 
2. Wydatki  

a) Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne  

 zwiększenie o kwotę 69.040,00 zł na zakup usług remontowych; 

 zmniejszenie o kwotę 65.000,00 zakupu usług pozostałych i przesunięcie tej kwoty 

do rozdziału 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – w związku  

z planowanym przygotowaniem dokumentacji do przeprowadzenia remontu 

zabytkowego muru cmentarza poewangelickiego przy ul. Kościańskiej w Śmiglu; 

 zwiększenie o kwotę 23.232,00 zł oraz zmiana nazwy zadania inwestycyjnego: 

„Modernizacja drogi w Nadolniku (w tym udział Sołectwa Czacz)”; 

 Utworzenie zadania majątkowego: „Budowa chodnika w miejscowości Spławie”  

o wartości 80.000 zł, 

 Utworzenie zadania majątkowego: „Budowa chodnika przy ul. Osady w Starym 

Bojanowie” o wartości 44.000 zł. 

b) Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie o kwotę 

170.000,00 zł wydatków na zadanie inwestycyjne: „Rewitalizacja pomieszczeń  

i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu” w związku z wyższymi kosztami 

zaplanowanych prac oraz wynikających  w trakcie realizacji robót dodatkowych. 

c) Rozdział 75023 – Urzędy gmin – zwiększenie o kwotę 80.000 zł w związku  

z koniecznością realizacji usług nieobjętych planem (audyt informatyczny oraz audyt 

energetyczny). 

d) Rozdział 75405 – Komendy Powiatowe Policji  - zmiana paragrafu bieżącego ( z 2300 

na 4210) z uwagi na zmianę rodzaju wydatku. 

e) Rozdział 75411 – Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej – zwiększenie  

o kwotę 20.000,00 zł na dofinansowanie rozbudowy systemu łączności i budowy 

systemu monitoringu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Kościanie. 



f) Rozdział 75814 – Różne rozliczenia finansowe – zwiększenie o kwotę 50.000 zł na 

zakup i objecie udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych spółka  

z o.o. w Gostyniu (5 udziałów po 10.000 zł.). 

g) Rozdział 75818 Rezerwy ogólne i celowe – zmniejszenie rezerwy celowej o kwotę 

50.000 zł i przesunięcie jej na realizację zadania inwestycyjnego  „Rewitalizacja 

pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu”. 

h) Dział 801 – Oświata i wychowanie oraz 854 Edukacyjna Opieka Wychowawcza: 

 przeniesienia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek kierowników 

jednostek (aktualizacja wydatków), 

 wyodrębnienie zadania majątkowego: „Zespół Szkół w Starym Bojanowie - 

Rozbudowa parkingu rowerowego na terenie szkoły” na wniosek kierownika 

jednostki, 

 zwiększenie o kwotę 1.000.000 zł na zadaniu „Rozbudowa Przedszkola w Śmiglu 

- Zwiększenie liczby miejsc przedszkolnych”. W Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019-2029 zmniejszono wartość tego zadania  

w 2020 roku. 

f) Rozdział 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi – zwiększenie o kwotę 48.923 zł  

w związku  z art. 18 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz.U. 2018 poz. 487 ze zmianami). 

g) Rozdział 85219 – Ośrodki Pomocy Społecznej – przesunięcie między paragrafami 

kwoty 10.350,00 zł na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

h) Rozdział 85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych – 

zwiększenie o kwotę 20.000,00 zł na dofinansowanie zakupu samochodu do przewozu 

osób niepełnosprawnych  dla Ośrodka Rehabilitacyjnego w Kościanie (Gmina Miejska 

Kościan). 

i) Rozdział 90004 – Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – zmiany pomiędzy 

działami, rozdziałami i paragrafami w ramach funduszu sołeckiego. 

j) Rozdział 92109 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; 

 zmiany pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w ramach funduszu 

sołeckiego, 

 zwiększenie kwoty dotacji podmiotowej dla Centrum Kultury w Śmiglu o kwotę 

99.000,00 zł w związku z poniesionymi wydatkami. 

k) Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej – zmiana pomiędzy 

paragrafami na wniosek kierownika jednostki organizacyjnej. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej (bez autopoprawek) jest pozytywna. 

Radna Anna Jaworska poprosiła o dokładniejsze informacje dotyczące długości chodnika w 

miejscowości Spławie oraz budowy chodnika w Starym Bojanowie czy jest to nowy chodnik 

czy też remont starego. 

Pani Joanna Psiuk Kierownik Wydziału Infrastruktury odpowiedziała, że w Starym 

Bojanowie jest budowany nowy odcinek chodnika o szer. 1,5 m i prawdopodobnie będzie 

dołożona jedna studzienka, ponieważ z pomiarów wynika, że będzie tam stała woda. 

Natomiast jeśli chodzi o chodnik w Spławiu jest to odcinek prawie 200 m. Wcześniej nie było 

wcale chodnika, więc będzie chodnik, obrzeża i studzienki. 

Radny Sławomir Grzelczyk dodał, że w Spławiu chodziło najbardziej o odwodnienie drogi i 

rozwiązanie z chodnikiem wydawało się najbardziej odpowiednie i tańsze od innych metod. 



Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że nasze dochody zwiększają się o ok. 

2 000 000,00 zł a wydatki majątkowe zwiększyły się o ok. 3 000 000,00 zł. Z czego wynika 

taka różnica. 

Skarbnik odpowiedział, że ponad 1 200 000,00 zł będzie dotyczyło zwiększenia wydatków na 

Przedszkole w Śmiglu i jest to przeniesienie z 2020 roku. Następnie dużym wydatkiem jest 

rewitalizacja 170 000,00 zł, udziały w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych, 

które też są traktowane jako wydatek majątkowy oraz dofinansowanie zakupu samochodu dla 

Miasta Kościan. Jest to narastająco od 1 stycznia br. 

Więcej pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019, 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019 – 2029 (załącznik 

nr 9 do protokołu), 

 

Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski przekazał, że dokonuje się zmian w zakresie 

następujących przedsięwzięć: 

1. Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu - zwiększono 

 limit wydatków w 2019 roku o 170 000.00 zł, jednocześnie zaktualizowano 

 nakłady łączne oraz limit zobowiązań; 

2. Rozbudowa Przedszkola w Śmiglu - zwiększono limit wydatków w 2019 roku o 

 1.000.000.00 zł, jednocześnie zmniejszono o tę samą kwotę limit wydatków w 

 2020 roku. Limit zobowiązań oraz łączne nakłady nie uległy zmianie. 

Więcej zmian nie ma. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019 – 2029. 

 



Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

3) objęcia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych spółka z o.o. w 

Gostyniu (załącznik nr 10 do protokołu), 

 

 

Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski powiedział, że Państwo Radni wyrazili wolę 

podniesienia udziałów w samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych spółka z o.o. w 

Gostyniu. Aktualna wysokość udziałów Gminy w Funduszu wynosi 50.000 zł, natomiast 

wysokość udzielonych poręczeń dla przedsiębiorców z Gminy Śmigiel wynosi kilkanaście 

milionów złotych. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
objęcia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych spółka z o.o. w 

Gostyniu.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

 



4) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w Wonieściu nr 52, 

oznaczonej nr geodezyjnym 231/4 (załącznik nr 11 do protokołu), 

 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Pan Rafał Szumacher. Projekt uchwały 

dotyczy nieruchomości zabudowanej, na której zlokalizowany jest budynek, w którym 

znajduje się ośrodek zdrowia w Wonieściu. Lokal w tym budynku jest wynajmowany przez 

osobę prywatną. Ta osoba jest wstępnie zainteresowana wykupem tej nieruchomości. Projekt 

tej uchwały został przygotowany też z uwagi na to, że jest potrzeba poniesienia znacznych 

nakładów finansowych w tym budynku, szczególnie jeśli chodzi o ogrzewanie. 

 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w Wonieściu nr 52, 

oznaczonej nr geodezyjnym 231/4.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

5) zmiany Uchwały XXXIX/297/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 listopada 2017 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Śmigiel w latach 2018 – 2022. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumcher – pracownik Urzędu. Projekt tej uchwały 

został przygotowany z uwagi na aktualizację danych, które są zawarte w tej uchwale, m.in. 

sprzedaż lokali mieszkalnych, która odbyła się od momentu podjęcia tej uchwały w 2017 

roku. Została tez wprowadzona zmiana, która jest konsekwencją wcześniej podjętej uchwały 

dotyczącej lokalu w Wonieściu pod nr 52. Lokal ten został wykreślony. Zostały też 

wykreślone i dopisane lokale, które w skutek decyzji o zmianie sposobu użytkowania stały się 

lokalami mieszkalnymi bądź użytkowymi. Więcej zmian nie było. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Pytań nie było. 



Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały XXXIX/297/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 listopada 2017 r. w 

sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Śmigiel w latach 2018 – 2022. 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

6) określenia sposobu połączenia spółek działających pod firmami: Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. oraz Zakład Wodociągowo – Kanalizacyjny 

w Śmiglu sp. z o.o (załącznik nr 13 do protokołu), 

 

Projekt uchwały przedstawił Wiceburmistrz Marcin Jurga. Ze względów ekonomicznych 

połącznie spółek będzie najbardziej korzystne jeśli spółką przejmującą będzie Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. a spółką przejmowaną będzie 

Zakład Wodociągowo – Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. 

 

Opinia Komisji Finansowo – Gospodarczej jest pozytywna. 

Opinia Komisji Spraw Społecznych jest pozytywna. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał a jakim etapie jest połączenie spółek oraz pod jaką 

nazwą będą działać a także kiedy będzie zakończenie połączenia. 

Wiceburmistrz odpowiedział, że dokładnego terminu nie jest w stanie jeszcze wskazać. Na 

chwilę obecną jest to etap badania przez biegłego połączenia spółek, później będzie etap 

sądowy i na pewno będzie to trwało jeszcze dwa, trzy miesiące. Dokładnie jeszcze nie 

wiadomo jak będzie się nazywać ale będzie to krótka nazwa, może Zakład Komunalny Sp. z 

o.o. 

 

 



 

Głosowano w sprawie: 

określenia sposobu połączenia spółek działających pod firmami: Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. oraz Zakład Wodociągowo – Kanalizacyjny 

w Śmiglu sp. z o.o. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof 

Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, 

Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

7) regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania oraz 

wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy projekt uchwały opiniowały związki zawodowe. 

Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak poinformowała, że związki 

zawodowe wniosły jedną uwagę, która dotyczyła terminu wypłaty za godziny 

ponadwymiarowe aby zrobić zapis dokładnie taki jak jest w Karcie Nauczyciela. Zmiana ta 

została uwzględniona w projekcie. 

 

Radny Adamczewski Wojciech zwrócił uwagę, ze dodatek funkcyjny dla dyrektorów szkół 

mają dużą rozpiętość widełek. Podał przykład dyrektora szkoły w Śmiglu, który przy 

najniższym progu będzie na rękę dostawał ok 700,00 zł a przy najwyższym będzie miał 

7 000,00 zł. Zadał pytanie skąd taki pomysł aby dać takie szerokie widełki. Kto podał taką 

propozycję. Czy jest to metoda na karanie bądź nagradzanie dyrektorów?  

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak odpowiedziała, że projekt uchwały był przedstawiany 

na Komisji Spraw Społecznych. Projekt uchwały został przygotowany ale Państwo radni 

obecni na komisji mieli możliwość ustalenia rozpiętości widełek. Ona nie ustalała widełek 

było to w gestii Komisji Spraw Społecznych. Oczywiście jest to możliwość dyspozycji 

środkami dla dyrektorów ale wszystko robi z głową. Zdarza się, że wynagrodzenie dyrektora 

znajduje się na 6. pozycji na liście a tak być nie powinno. 

Przewodniczący Rady zauważył, że projekt tej uchwały, gdzie widełki zaczynały się od 50%, 

po analizie został wycofany z porządku poprzedniej sesji jednogłośnie. Odbyły się dyskusje 

na Komisji Spraw Społecznych i tam zostało wypracowane właśnie takie stanowisko aby 



można było wynagradzać nauczycieli w zależności od ilości oddziałów. Jest to możliwość 

przyznawania dodatków w takiej wysokości jak się dyrektorowi należy. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał ile wynoszą obecnie dodatki dyrektorów. 

Pani Burmistrz odparła, że nie pamięta dokładnie i odpowiedź złoży na piśmie. 

Radny Wojciech Adamczewski zwrócił jeszcze uwagę na dodatki motywacyjne dla 

nauczycieli w § 4 pkt. 4, że nadal w jego mniemaniu są zbyt niskie. Po strajku niektóre 

samorządy chcą poprawić nauczycielom humor i jest to prawna możliwość. Zaproponował 

zwiększenie widełek z 10% do 20%. Formalnie złożył wniosek o zmianę § 4 pkt. 3 aby 

wysokość środków na dodatek motywacyjny dla nauczycieli mógł być przyznawany w 

wysokości 3% oraz § 4 pkt. 4 aby dodatek motywacyjny dla nauczyciela mógł być przyznany 

w wysokości od 10% do 20% wynagrodzenia zasadniczego. 

Radny Sławomir Grzelczyk zabrał głos w  tej sprawie. Zwrócił uwagę, że podwyższenie 

progów procentowych będzie miało swoje odzwierciedlenie w finansach więc trzeba to 

dokładnie przemyśleć czy będą na to pieniądze. Powinno się zrobić tak aby dodatek nie był 

mniejszy niż ten obecny. Była mowa o oszczędnościach na strajku a uchwała jest 

przyjmowana nie na ten rok tylko na dłuższy okres. 

Radny Wojciech Adamczewski stwierdził, że nie nadszarpnie to budżetu gminy a pieniądze 

zaoszczędzone na strajku można spożytkować poprzez np. nagrody na koniec roku dla 

nauczycieli. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że nie możemy patrzeć tylko pod katem tego roku i 

wiązać dwóch różnych spraw. 

Radny Sławomir Grzelczyk stwierdził, że jeśli są zaoszczędzone pieniądze to dlaczego ich nie 

wydać ale musimy mieć świadomość, że jeśli podejmiemy uchwałę to w tym roku są środki a 

w przyszłym roku będziemy musieli szukać. 

Skarbnik Śmigla zwrócił uwagę, że środki zaoszczędzone na strajku pozostały w szkołach a 

Pani Burmistrz nie będzie ingerowała na co dyrektorzy mają je przeznaczać. I w kolejnych 

latach będą konsekwencje finansowe tego. 

Radny Wojciech Adamczewski odpowiedział, że po przeliczeniu będzie to kilkadziesiąt 

tysięcy na obszarze gminy. 

Pani Burmistrz Małgorzata Adamczak zauważyła, że 30 000 000,00 zł zostaje przeznaczone 

na oświatę a ponad połowa z tego idzie z podatków. Pieniądze zostały w budżecie szkół i to 

one powinny wiedzieć na co je przeznaczyć. 

Radny Wojciech Adamczewski stwierdził, że jest to jedna z nielicznych furtek aby poprawić 

sytuacje nauczycieli. Regulamin i te dodatki są już mało znaczące dla nauczycieli ponieważ 

są tak małe.  

Przewodniczący Rady zapytał czy radny Wojciech Adamczewski będzie brał udział w 

głosowaniu, ponieważ jest to bezpośredni udział w sprawie i czy podtrzymuje swoje wnioski. 

Poprosił radcę prawnego o wyjaśnienie tej kwestii. 



Radny Wojciech Adamczewski odpowiedział, że będzie brał udział i podtrzymuje swój 

wniosek. 

Pani Burmistrz stwierdziła, że ceni nauczycieli na to, że kształcą młodzież ale płace zależą od 

ustawodawcy a dyrektorzy  powinni zarabiać więcej bo jest to ciężka praca i maja ogromną 

odpowiedzialność. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że za strajki nie ma żadnych rekompensat i nieetyczne 

jest żądanie wynagrodzenia. 

Radca prawny odpowiedział, że art. 5 ustawy o samorządzie gminnym nie ma bezpośredniego 

zastosowania do radnego w omawianej kwestii i w orzecznictwie nie znalazł takich 

przypadków. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że nie ma innego prawnego rozwiązania jak tylko 

wypłacenie wynagrodzenia za pracę wykonaną. Jeżeli związki nie wniosły uwag to dlaczego 

ta dyskusja. Nikt nie chce obciąć płac nauczycielom, tylko chodzi o to aby były pieniądze na 

wyższe dodatki. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniesione wnioski radnego Wojciecha 

Adamczewskiego. Pierwszy zmiana par. 4 pkt. 3 wysokość środków na dodatek motywacyjny 

dla nauczycieli wynosi 3%, natomiast drugi par. 4 pkt. 4 aby dodatek motywacyjny dla 

nauczycieli był w wysokości  od 10% do 20%. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

o zmianę par. 4 pkt. 3 uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznawania oraz wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Wojciech Adamczewski, Sławomir Jan Szudra 

PRZECIW (7) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Alfred Splisteser, Beata Żyto 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Arleta Adamczak-Puk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Rafał Klem, Michał Skrzypczak, 

Danuta Strzelczyk 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 



 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

zmianę par. 4 pkt. 4 uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznawania oraz wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość innych świadczeń 

wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Wojciech Adamczewski, Sławomir Jan Szudra 

PRZECIW (6) 

Sławomir Grzelczyk, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Alfred 

Splisteser, Beata Żyto 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, Rafał 

Klem, Michał Skrzypczak, Danuta Strzelczyk 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

Nikt więcej nie zabrał głosu w sprawie omawianego projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania oraz 

wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel. 

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela Kasperska, 

Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał 

Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Beata Żyto 

PRZECIW (1) 

Wojciech Adamczewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Arleta Adamczak-Puk, Sławomir Jan Szudra 

 

Uchwała została podjęta. 

 

12. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
 

Brak. 

 

13. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Brak. 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący poinformował, że sesja absolutoryjna zaplanowana jest na 27.06.2019 r. na 

godz. 12:00. Jeżeli zaistnieje potrzeba zwołania jeszcze jednej sesji to jest ona planowana na 

19.06.2019 r. 

Radny Sławomir Grzelczyk poinformował, że posiedzenie Komisji planowania odbędzie się 3 

czerwca 2019 nie o godz. 9:00 a o godz. 12:00. Informacja zostanie wysłana smsem. 

Dodatkowo zgłosił problem z odpowiednim oznakowaniem dojazdu Olszewo – Górka 

Duchowna. Ludzie się gubią i nie wiedzą jak jechać 

Radny Michał Skrzypczak zapytał kiedy będzie drugi etap budowy ścieżki pieszo – 

rowerowej na ul. Morownickiej. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że nie jest w stanie określić terminu. 

Przewodniczący zaproponował aby raport o stanie Gminy Śmigiel za 2018 rok został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Będzie też tam omawiany wniosek 

z Komisji Rewizyjnej. 

15. Zakończenie sesji. 

 

 

 

    Przewodniczący 

    Rady Miejskiej Śmigla 

    Wiesław Kasperski  

 

 

 

Przygotowała: Paulina Bobowska 


